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MACARÉ 
door 

A.C. Macaré 
 

Dit artikel is gepubliceerd in het tijdschrift Kronieken (1993), een uitgave van de 
Genealogische Vereniging Prometheus. 

 
Inleiding 
Jean Macaré, stamvader van de familie Macaré, is volgens familieoverlevering afkomstig uit 
Valenciennes, gelegen in het zuiden van Henegouwen, nu Frankrijk, dat in de 16de eeuw tot de 
Zuidelijke Nederlanden behoorde. Dit is zeker aannemelijk want in een akte in de 
schepenregisters van Antwerpen wordt vermelding gemaakt van zijn land en erfgoed in Thiant en 
Villers-Pol, dorpjes in de nabijheid van Valenciennes. Een tweede aanwijzing zijn de doop- en 
trouwregisters van Valenciennes, waarin de naam Macaré in de 16de eeuw regelmatig voorkomt. 
Van het doen en laten van Jean Macaré in de Noordelijke Nederlanden is nog weinig bekend. In 
1586 vertrok hij naar Middelburg, maar kwam niet voor in de haardstedenkohiers van aldaar in 
1601 en 1606, hetgeen zou kunnen betekenen dat hij zich in die tijd elders gevestigd heeft, bijv. 
Amsterdam of weer Antwerpen. Hebben de eerste twee generaties nog veel omgang met mede-
refugiées en zijn ze nog gedeeltelijk franstalig, getuige enige actes van Jean en Pierre Macaré, de 
derde generatie assimileert, mede door huwelijken, met de Nederlandse bevolking. Men bleef 
over het algemeen wel lid van de Waalse Gemeente. In het begin van de 18de eeuw zocht een tak 
van de familie haar fortuin in Azië. Men kan wel van een emigratie spreken, want zij 
repatrieerden niet meer. Pas in de 20ste eeuw vestigden nazaten van deze emigranten zich weer in 
Nederland.  
Er zijn veel biografische gegevens van Pieter Macaré de Jonge bewaard gebleven, maar de reden 
waarom hij op 55-jarige leeftijd nog besloot om de risicovolle en zware tocht naar de Oost te 
ondernemen om de moeilijke taak van independent-fiscaal van Ceylon op zich te nemen, is echter 
niet bekend. Floreerden zijn zaken in Middelburg niet, wilde hij in de buurt zijn van zijn oudste 
zonen, die ook voor de V.O.C. uitvoeren, of was eerzucht verbonden met goede financiële 
vooruitzichten de drijfveer? Waarschijnlijk was het een combinatie van deze factoren. 
Familiebanden en goede connecties met hooggeplaatste personen (bewindhebbers en 
hoofdparticipanten) binnen de V.O.C. zullen hem ongetwijfeld aan zijn benoeming hebben 
geholpen, want de independent-fiscaal werd in Nederland door de Heren XVII aangesteld. Had 
hij echter geweten welke ellende hem en zijn kinderen de eerstvolgende twee decennia zou 
overspoelen, dan zou hij zijn benoeming zeker niet aanvaard hebben en was hij in Middelburg 
gebleven.  
Over het leven van Pieter Macaré de Jonge als independent-fiscaal schreef W.H. Lutgert in 1986 
een doctoraalscriptie en studeerde hierop af aan de Rijksuniversiteit te Leiden. De oudste zoon 
Pieter Macaré Jr. maakte in Perzië, mede door diens huwelijk met de dochter van François 
Castelijn, directeur van Perzië en later raad en directeur generaal van Indië, razendsnel carriëre. 
Hij had zeker vooruitzichten op een plaats in de ‘Hooge Regeering van Indië’ gehad, doch 
verprutste tengevolge van hoogmoed en waandenkbeelden zijn loopbaan en kwam 
dientengevolge 12 jaar lang in ‘sCompagnies’ gevangenis terecht. Naar het wel en wee van Pieter 
Jr. in Perzië is door de samensteller van deze genealogie al veel onderzoek gedaan, dit is evenwel 
nog niet geheel afgerond. De tak van Pieter Macaré filius Jacobi bleef in Nederland en zette zich 
in de 19de eeuw voort onder de naam Rethaan Macaré (zie Adelsboek 1949). In deze genealogie 
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zijn vaak geboorte- en doopdatum bekend. Als geboorte en doop zich in dezelfde plaats 
afspeelden, is er terwille van de leesbaarheid gekozen voor alleen de vermelding van de 
geboortedatum. 
 
I. JEAN MACARÉ, vestigde zich waarschijnlijk na 1567, nadat de protestantse Noordfranse 
stad Valenciennes zich aan de Spaanse landvoogd overgegeven had, om geloofsredenen te 
Antwerpen (B). Hij was aldaar op 8 oktober 1578 crediteur (schuldeiser) en ‘coopman van 
wolle’.1 Op 7 juni 1586 gaf hij na de val van Antwerpen in 1585, zijn vrouw toestemming zijn 
goed en gronden te Thiant en Villers Pol, dorpjes nabij Valenciennes, geërfd van zijn vader, te 
verkopen.2 Hij kreeg met zijn familie op 20 augustus 1586 van de Earl of Leicester, gouverneur 
en kapitein-generaal van de Verenigde Nederlanden, op ‘ ’t vertooch van den ministeren ende 
ouderlinghe van de Fransche kercke van Middelburch’ een vrijgeleide van Antwerpen naar 
Middelburg3

 en zette zijn zaken daar voort. Jean is verm. overleden tussen 12 april 16084
 en 27 

juli 1610.5 Hij huwde 1e voor 8 oktober 1575 met Katlijnen Bastiaans.1 Hij huwde 2e voor of 
begin 15796

 met Esther Lefèvre (Lefebvre), dochter van Françhois Lefèvre. Zij was te 
Middelburg op 27 juli 1610 weduwe en doopgetuige bij de doop van haar kleinkind Susanna 
Macaré.5 
Kinderen (tot zover bekend) uit het tweede huwelijk: 
1. JEAN, volgt IIa. 
2. JACQUES, volgt IIb. 
3. PIERRE, volgt IIc. 
4. NICOLAS, volgt IId. 
5. MARIE, ged. Middelburg 28 augustus 1588, belijdenis Middelburg 2 september 1606, 

lidmaat te Middelburg met attest. van Zierikzee 6 november 1635, lidmaat met attest. naar 
Zierikzee 30 december 1636. Zij huwde Middelburg 17 september 1613 met Henry Lancel, 
van Zierikzee, tweemaal vermeld als lidmaat te Middelburg 3 mei 1610 en 30 december 
1636, beiden met attest. van Zierikzee, zoon van Antoine Lancel. 

6. ABRAHAM, volgt IIe. 
 
IIa. JEAN MACARÉ, geb. Antwerpen (B) ca. 1579,6 wolverkoper te Amsterdam,7 kocht vier 
naast elkaar gelegen huizen aan de Herengracht te Amsterdam tussen 17 juni 1619 en 23 april 
1620, stichtte aldaar een grote koopmanswoning genaamd ‘ ’t Schaapscheren’,7 welke hij op l 
maart 1629 verkocht.7 Op 10 december 1621 werd hij benoemd tot voogd over de kinderen van 
zijn broer Pierre Macaré8

 en was crediteur te Haarlem op 3 oktober 1637,9 begr. Amsterdam (in 
de Franse Kerk) 3 april 1640. Hij huwde Middelburg 15 mei 1611 met Louise de la Voye, 
dochter van Martin de la Voye. Zij woonde op 22 april 1667 aan de Kalverstraat te Amsterdam10

 

en was op die datum getuige bij het huwelijk van haar zoon Martin. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. LOUISE, ged. Amsterdam 14 augustus 1616, lidmaat aldaar 17 juli 1641 met attest. van 

Haarlem, doopgetuige te Amsterdam 13 februari 1648 bij Catharina Minnen. 
2. JOHAN, ged. Amsterdam 30 mei 1618, zijdemakelaar te Amsterdam,11 woonde in de 

Schermer 1682,12 overl. voor 24 december 1691. Hij ondertr. 1e Amsterdam 4 juni 1665 
met Geertruyd Passchier, van Amersfoort, wed. van Barent van der Bent. Hij huwde 2e 
(huw. voorw. Alkmaar 7 september 1682)12

 met Elske Heytman. Zij huwde 2e (huw. voorw. 
Alkmaar 24 december 1691) met Simon van Nieuwkerke, zijdewinkelier te Ursem.12 

3. HESTER, ged. Amsterdam 26 augustus 1620, lidmaat aldaar 17 juli 1641 met attest. van 
Haarlem, begr. Amsterdam 2 december 1655. Zij ondertr. 1e Amsterdam 12 april 1647 met 



 3

Olbert Minnen. Zij huwde 2e (huw. voorw. Haarlem 21 oktober 1655) met Jan Jansz. 
Erwijs, wedr.13 

4. CATHELEINE (CATHERINA), ged. Amsterdam 2 maart 1622, lidmaat aldaar met attest. 
van Haarlem 17 juni 1641. Zij ondertr. Amsterdam l maart 1658 met Heisius Rutgerus, van 
‘Niewegen’ (Nijmegen), wedr. van Joanna de Kay. 

5. MARTIN, ged. Amsterdam 22 mei 1624, zijdereder te Amsterdam,14 begr. Amsterdam 22 
december 1673. Hij ondertr. Amsterdam 22 april 1667 met Catharina Ravens, wed. van 
Otto Verlaet. Zij hertr. met David Colijn. 

6. AGATHA, ged. Amsterdam 5 november 1625. 
7. ABRAHAM, ged. Amsterdam 5 maart 1627. 
8. PIERRE, ged. Amsterdam 20 juni 1629. Begr. Amsterdam l oktober 1630 en 25 oktober 

1630 kinderen van Jean Macaré. 
 
IIb. JACQUES MACARÉ, van Antwerpen (B),15 vermeld te Haarlem 1610,16 voogd over de 
kinderen van Marguerite du Foret, vrouw van Jean Sandra, te Middelburg 22 september 1617,17 
overl. 1621.17 Hij huwde met Barbel del Chambre. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. ESTER, ged. Haarlem 25 september 1614, kwam met attest. van Zutphen op 8 april 1667 

naar Haarlem, woonde aan de Kromme Elleboogsteeg te Haarlem 6 oktober 1673, vermeld 
aldaar 16 december 1682,18 begr. Haarlem 23 februari 1699. Zij huwde Deventer 31 oktober 
1638 (ondertr. Haarlem 26 september 1638) met Simon Le Borgne, van Haarlem, overl. 
voor 16 december 1682. 

2. SARA, ged. Haarlem 4 juni 1617, woonde op ’t Groote Heijlige Land te Haarlem in 1644, 
lidmaat te Haarlem met attest. van Zutphen 11 juli 1659, woonde aan de Smigstraat te 
Haarlem 1659, overl. voor 16 december 1682.18 Zij huwde Haarlem 2 februari 1644 met 
Magnus van der Poel, van Delft. 

3. MARIA, woonde aan de Grote Houtstraat en aan de Gierstraat te Haarlem, doopgetuige te 
Alphen aan den Rijn op 26 december 1648 bij Jacobus Macaré, testeerde 17 oktober 1679,18 
overl. tussen 17 oktober 1679 en 16 december 1682. 

4. BARBER, vermeld als erfgename te Haarlem op 16 december 1682.18 
5. JACOBUS, volgt IIIa. 
 
IIIa. Mr. JACOBUS MACARÉ, ged. Haarlem 16 maart 1621, belijdenis aldaar 23 februari 
1642, kreeg op 3 maart 1642 te Haarlem vergunning een Duitse en een Franse school te openen, 
woonde op ’t Groote Heijligen Land te Haarlem 1642, verhuisde ca. 1646 naar Alphen aan den 
Rijn, vermeld te Haarlem 16 december 1682.18 Hij huwde Haarlem 25 februari 1642 met Hester 
Joosten, van Haarlem (wed. van Thomas Thomasz. ), doopgetuige te Alphen aan den Rijn op 11 
juni 1684 bij haar kleinzoon Jacobus. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. JACOBUS, ged. Haarlem 13 januari 1643, overl. voor 26 december 1648. 
2. JOHANNES, ged. Haarlem 2 juni 1644. 
3. MARIA, ged. Alphen aan den Rijn 6 januari 1647. 
4. JACOBUS, volgt IVa. 
 
IVa. JACOBUS MACARÉ, ged. Alphen aan den Rijn 26 december 1648. Hij huwde met 
Nelletje Ariaens Vos. 
Kind uit dit huwelijk: 
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1. JACOB, geb. Alphen aan den Rijn, ged. Oudshoorn 11 juni 1684. 
 
IIc. PIERRE MACARÉ, geb. Antwerpen (B) ca. 1584, koopman van Middelburg, vermeld als 
eigenaar van het tweede huis van de hoek in de ‘Coepoortstraete’ te Middelburg op 14 juni 
1616.19 Op 22 december 1617 verloor hij een rechtzaak voor de Hoge Raad van Holland en 
Zeeland20

 en testeerde met zijn vrouw te Middelburg op 10 december 1621.21 Hij nam op 2 maart 
1622 na het overlijden van zijn vrouw de voogdij van zijn kinderen op zich.22 In 1623 werd hij 
aangeslagen voor een vermogen van 4000 pond vlaams23

 en bezat ca. 1625 ‘een hoff, buyten de 
Segeerspoorte, gecocht uuytten handt’ voor 100 pond vlaams.24 Hij was te Middelburg op 17 
januari 1627 huwelijksgetuige bij zijn broer Abraham en woonde in de Nieuwstraat te 
Middelburg.25 Op 18 januari 1628 weigerde hij de voogdij over de kinderen van zijn overleden 
broer Nicolas te aanvaarden.26 Hij was te Haarlem op 7 november 1632 doopgetuige bij Joannes 
Macaré27

 en getuige bij de huwelijken van zijn dochters Catharina en Susanna te Middelburg op 
29 maart 1637 en 27 februari 1638.28 Hij huwde 1e Middelburg 5 mei 1608 (huw. voorw. 
Middelburg 12 april 160829) met Susanna Deleberghe,28 geb. Antwerpen. Zij erfde samen met 
haar zusters op 26 februari 1618 een huis te Doornik (B).31 Op 10 december 1621 maakte 
Susanne te Middelburg na de geboorte van haar jongste zoon Arnout, ‘siek te bedde leggende [en 
in] des menschen miserabele en ellendigen conditien, [met] de sekerheid des dood’, een 
testament,21 overl. Middelburg februari 1622, dochter van Jean Deleberghe en Cathérine Minuect. 
Hij huwde 2e Middelburg januari 1624 met Jeanne Plaschar (Plaschaert),28 geb. ca. 1570, 
overl. Middelburg 14 augustus 1634, dochter van Joos Plaschaert en Janneke van Ouweghen. 
Kinderen uit het eerste huwelijk: 
1. SUSANNA, ged. Middelburg 27 juli 1610, doopgetuige op 10 januari 1635 bij Esdras 

Sandra,32 getuige bij het huwelijk van haar broer Pieter te Middelburg op 2 april 1642, 
doopgetuige te Middelburg op l augustus en 20 december 1647 bij resp. Susanna Macaré 
Jeandr. en Jacob Macaré, doopgetuige te Hulst op 15 november 1648 bij Susanna Macaré 
Arnoutdr., begr. Middelburg (in de Franse Kerk) 12 december 1659. Zij ondertr. 
Middelburg 27 februari 1638 met Coenraad Hulstman, j.m. van Utrecht, zoon van Melchior 
Hulstman. Hij was bierbrouwer in de brouwerij ‘De Tinnen Pot’ aan de Bogaerdstraat te 
Middelburg 1665, doopgetuige te Sluis in 1641 en 1643 bij de kinderen van Jean Sandra.32 
Op 19 oktober 1657 werd hij benoemd tot voogd over de kinderen van Jean Macaré en 
Janneke Claerebouts.33 Hij was te Vlissingen op 2 augustus 1661 huwelijksgetuige bij 
Arnout Macaré, woonde in de brouwerij ‘De Tinnen Pot’ 166534

 en kocht op l maart 1667 
een ‘geheel huys ende hofstede met schuyr gelegen in de prochul van Oostsouburg’.35 

2. MARIE, ged. Middelburg 30 september 1612, overl. voor 10 december 1621.8 
3. CATHARINE, ged. Middelburg 7 december 1614, vertrok tussen 5 november 1645, na de 

overgave aan Frederik Hendrik, en 17 november 1647 naar Hulst, doopgetuige te Hulst op 
24 november 1655 bij Catharina Blommaert. Zij huwde Middelburg 19 april 1637 (huw. 
voorw. aldaar 3 maart 163736) met Fernand Geschier (Gissier), koopman aldaar, 
doopgetuige te Hulst op 18 april 1661 bij Abraham Blommaert. Compareerde met zijn 
tweede vrouw te Hulst 2 mei 1670 als ‘conschierge op het lanthuys binnen Hulst’.37 Laatste 
vermelding van hem te Hulst was op 13 juni 1673,38 zoon van Elié Geschier. Hij hertr. 
Kloosterzande (ondertr. Hulst 29 september 1668) met Catherina de la Rivière, wed. van 
Henri Lancel, ‘Het was bekend dat ze vrij waren, de weduwe had haar kinderen (uit de 
boedel) uitgekocht’. 

4. MAGDALEINE, ged. Middelburg 27 juli 1616, overl. voor 10 december 1621.8 
5. PIERRE, volgt IIIb. 
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6. JEAN, volgt IIIc. 
7. ARNOUT, volgt IIId. 
 
IIIb. PIERRE (PIETER) MACARÉ, (DE OUDE), geb. Middelburg 10 september 1618, 
(wijn)koopman te Middelburg, leverde aan de ‘Essayeurs Generael van de Munt der Verenigde 
Nederlanden’ vier oxhoofden Bordeauxwijn in 1646.39 Hij bezat aan de Corte Singelstraat 
(Spanjaardstraat) een huis genaamd ‘Valenschijn’. Op 24 december 1646 gaf hij op dit huis een 
weesmeesterrekening uit voor 333-68 pond vlaams, ten behoeve van zijn wezen.40 Op 10 januari 
1657 kocht hij ‘den huijse en den erffve genaempt Soutelande, gestaen en gelegen in de 
Singelstrate’ voor 1808-6-8 pond vlaams.41 Dit grote huis had 11 haardsteden en er werkten 2 
dienstboden in 1665.34 Hij had de voogdij over zijn neef Jacob Nachtegael.42 Pieter kocht op 5 
december 1665 een huis met brouwerij genaamd ‘Den Tinnen Pot’ aan de Bogaertstraat voor 
1200 pond vlaams, in 1665/1666 een huis aan de ‘Corte’ Delft43

 en op 16 april 1668 een mouterij 
in de Christoffelstraat (Vogelzangstraat) voor een bedrag van 1483-6-8 pond vlaams,44 als 
toeleveringsbedrijf voor zijn brouwerij. Ter gelegenheid van zijn vierde huwelijk nodigde hij op 
17 mei 1668 de raadpensionaris Johan de Witt uit op een langdurig feest ‘die wesen sal met de 
toelatinge Godts op dinsdach de 29e deser maent mey of wel een ander van de volgende daegen 
wanneer die uede (De Witt) niet wel conde uutspannen’.45 Zijn goede welstand bleek op 18 maart 
1671 toen zijn bezit op 6000 pond vlaams getaxeerd werd.46 Op 27 november 1674 was hij met 
zijn zonen te Middelburg aanwezig in de vergadering van hoofdparticipanten van de W.I.C.47. 
Voor de opslag van zijn goederen kocht hij op 13 december 1675 een pakhuis aan de Dam.43 In 
1678 begon hij zijn boedel te verdelen, want op 12 mei 1678 gaf hij een obligatie af aan de 
kinderen van zijn overleden vrouw Françoisa de Witt van 850 pond vlaams, zijnde een hypotheek 
op het huis en de mouterij ‘St Christoffel’.48 Aan zijn neef en schoonzoon Jacob Nachtegael 
droeg hij op 30 mei 1678 voor het gerecht van Axel 40 gemet land op in de polder van Canisvliet, 
komende uit de boedel van Maria Bouwens Schot, en gaf aan dezelfde Jacob op 7 december 1678 
een hypotheekbrief af op het huis ‘Soutelande’.49 In een geschil met zijn compagnon Pieter 
Buteux verordeneerde het gerechtshof van Middelburg hem op 11 december 1681 om zijn 
negotieboeken te tonen en werd dien overeenkomstig gegijzeld5. In hoger beroep voor het Hof 
van Holland en Zeeland werd hem op 8 november 1683 wederom opgedragen ‘sijne boecken 
alhier mede exsibere illigeren in de casteleijne van dese hove’, en dan de ‘gijselinge sedert den 8 
april 1683 costeloos en schadeloos aff te doen’.50 Pieter verhuisde vervolgens naar Vlissingen en 
werd aldaar op 17 december 1683 als poorter ingeschreven.51 Op 13 april 1685 veroordeelde de 
Hoge Raad te ’s-Gravenhage hem opnieuw tot ‘gijselinge ter tijdt ende wijlen’ totdat hij de 
boeken ‘sal hebben gebracht ten huyse van een neutraal persoon tot Middelburgh woonachtigh’.52 
Wellicht viel deze uitspraak hem zwaar, want kort daarop overleed hij en werd in april 1685 door 
zijn zoon Pieter en schoonzoon mr. Jacob Nachtegael te ’s-Gravenhage begraven.53 Pieter huwde 
1e Middelburg 2 april 1642 met Elisabeth Nachtegael,54 geb. Middelburg 17 september 1617, 
ged. Gapinge 17 juni 1625 na belijdenis voor de kerkeraad van Middelburg, overl. Middelburg 18 
januari 1649, begr. Vlissingen in de Groote of St. Jacobskerk, waar haar rouwbord links van het 
oude orgel hing,55 dochter van Blasius Nachtegael, koopman te Middelburg, en Maria Bouwens 
Schot. Hij huwde 2e Vlissingen 22 februari 1650 (ondertr. Middelburg 15 januari 1650) met 
Maria Schot, geb. ca. augustus 1616, doopgetuige te Middelburg op 2 oktober 1650 bij Maria 
Hulstman, overl. Middelburg 17 oktober 1652, dochter van Boudewijn Schot, schepen en raad 
van Vlissingen, en Agnieta Snoucx. Hij huwde 3e Dordrecht 3 maart 1654 met Gijsberta van 
den Heuvel (wed. van Thomas de Vries), geb. ca. september 1621, doopgetuige te Hulst op 26 
mei 1662 bij Johanna Arnoutsdr. Macaré, overl. Middelburg 26 mei 1667, aldaar in de Nieuwe 
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Kerk begraven. Hij huwde 4e West-Souburg 30 mei 1668 met Françoisa de Witt, geb. 
Masulipatnam (Coromandel, Voor-Indië) 8 januari 1634, overl. Middelburg 10 januari 1672, 
dochter van Jacob de Witt, landvoogd van Coromandel en raad extraordinair van Indië, en 
Susanne van de Wateringen. Françoisa de Witt was reeds weduwe van Carel Reyniersz., 
gouverneur-generaal van Indië en van mr. Adriaen Willeboorts, secretaris van de Hoge Indische 
Regering. 
Kinderen uit het eerste huwelijk: 
1. N.N. (levensloze dochter), geb. Middelburg 2 februari 1643. 
2. MARIA, geb. Middelburg 23 mei 1644, overl. aldaar 20 juli 1644. 
3. MARIA, geb. Middelburg 18 augustus 1645, overl. aldaar 21 augustus 1645. 
4. PIERRE, volgt IVb. 
5. JACOBUS, volgt IVc. 
6. ELISABETH, geb. Middelburg 5 januari 1649, overl. aldaar 17 januari 1649. 
Kinderen uit het tweede huwelijk: 
7. SUSANNA, geb. Middelburg 28 november 1650, erfgename van haar ooms Boudewijn en 

Johan Schot.56 Op 24 juli 1690 compareerde zij met haar echtgenoot te Vlissingen en 
verklaarde geen recht meer te hebben op de boedel van Pieter Macaré de Oude.49 Susanna 
was doopgetuige van diverse kinderen van Pieter Macaré de Jonge en Pieter Macaré 
Jacobsz., tevens was zij meter van Johanna Elisabeth Thivart, ged. Colombo 15 juli 1708,57 
overl. Vlissingen l oktober 1711. Zij huwde Vlissingen (ondertr. Middelburg 27 augustus 
1670) met mr. Jacob Nachtegael,54 ged. Gorinchem 5 januari 1648, studeerde rechten te 
Franeker 1664. Bijna een jaar na zijn huwelijk op 14 juli 1671 stond hij ingeschreven als 
poorter van Vlissingen en werd aldaar pensionaris op 25 april 1672 en raad in 1674. Later 
werd hij gecommiteerde raad van Zeeland wegens Vlissingen en burgemeester in 1710, 
1713-1714 en 1717-1718. Van mei 1690 tot juli 1691 was hij bewindhebber van de W.I.C.58

 

en bezocht 30 april 1699 een vergadering van hoofdparticipanten van die maatschappij.47 
Zijn aandeel in de W.I.C. bedroeg 8540 gulden.59 In 1710 werd hij ook bewindhebber van 
de V.O.C. Hij was ambachtsheer van Zoutelande en heer en bewoner van ‘Der Boede’ 
(Koudekerke). In Vlissingen woonde hij in het huis ‘ ’t Oude Stadhuys’ op de hoek van de 
Bierkade.60 Jacob was een echte regent, schatrijk, en had veel invloed in bestuurskringen. 
Hij werd een ‘pofhans’ genoemd en zijn bijnaam was ‘Grote Kop’.61 Na de dood van de 
stadhouder Willem III werd hij er van verdacht dat hij de Koning van Pruisen aan het 
markgraafschap Vlissingen en Veere wilde helpen, m.b.t. deze verdenking werd hij eind 
november 1703 door het Hof van Holland ‘puijr, suijver en innocent’ verklaard.62 Hij was 
peter van Susanna Catharina Thivart, ged. Colombo l maart 1711,57 overl. Vlissingen 20 
oktober 1718, begr. in de Grote of St. Jacobskerk, zoon van mr. Jacob Nachtegael en Maria 
van Beveren. Na zijn dood werd in Den Haag op l oktober 1720 verkocht ‘de zeer deftige 
bibliotheek naergelaten door den heer en meester Jacob Nachtegael, bestaende in zeer 
schone en rare boeken’.63 

Kinderen uit het derde huwelijk: 
8. CATHARINA, geb. Middelburg 18 november 1654, begr. Middelburg 4 december 1654. 
9. CATHARINA, geb. Middelburg 23 december 1655. Zij erfde o.m. uit de boedel van haar 

vader 1700 carolus guldens en 501 gulden aan obligaties.64 Geld en waardepapieren bleven 
onder beheer van haar broer Pieter. Op 25 januari 1696 verklaarde zij, dat al deze bedragen 
plus interest door Pieter aan haar voldaan waren. Op 13 januari 1690 compareerde zij te 
Utrecht en verklaarde geen recht meer te hebben op het erfdeel van haar vader en geen 
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vordering te hebben op het onroerend goed van haar vader.65 Zij huwde met Pieter Hackius. 
Zij woonden te Utrecht op 31 maart 1691 en te Rotterdam op 28 augustus 1701. 

10. JOHANNES, geb. Middelburg 4 november 1657, overl. Middelburg l oktober 1662, begr. 
in de Franse Kerk aldaar. 

11. MARTHA, geb. Middelburg 22 november 1658, overl. Middelburg 23 oktober 1661, begr. 
27 oktober in de Franse Kerk aldaar. 

12. MARIA, geb. Middelburg 22 november 1658 (tweeling met de voorgaande), overl. 
Middelburg 20 januari 1659, begr. 27 januari in de Franse Kerk aldaar. 

13. ELISABETH, geb. Middelburg 20 juni 1660, overl. Middelburg 24 juni 1660, begr. 29 juli 
in de Franse Kerk aldaar. 

14. N.N. (dochter), geb. Middelburg 24 december 1662, overl. Middelburg 11 januari 1663, 
begr. 16 januari in de Franse Kerk aldaar. 

 
IVb. PIERRE (PIETER) MACARÉ (DE JONGE), geb. Middelburg 9 oktober 1646, 
(wijn)koopman te Middelburg. Op 18 maart 1672 bestond zijn kapitaal uit 3500 pond vlaams, 
waarvan er 2500 pond vlaams in de voorraad brandewijn zat.66 Bij de oprichting van de 2e W.I.C. 
in 1674 participeerde hij voor een kapitaal van 3400 gulden67

 en op 27 januari 1676 was hij 
scheepsassuradeur van het W.I.C.-schip ‘ ’t Wapen van Hamburg’.68 Op de vergaderingen van 
hoofdparticipanten van de W.I.C. was hij aanwezig tot 7 maart 1677.69 Vervolgens gingen de 
zaken slecht, want in 1688 vroeg hij de Staten van Zeeland om ‘sureté de corps’ (opschorting van 
betaling), hetgeen hij kreeg voor de tijd van zes maanden.70 Na de dood van zijn broer Jacob nam 
Pieter de voogdij van zijn neef Pieter Macaré Jacobsz. op zich.71 Om zijn koopmanswaren op te 
slaan kocht hij op 12 mei 1682 voor 50 pond een pakhuis achter ‘d’ Oude Oost Indische 
Camer’.72 In 1684 verhuisde hij van de Dam naar het grote herenhuis ‘Soutelande’ in de 
Singelstraat, eigendom van zijn vader, die naar Vlissingen vertrok. Na de dood van Pieter Macaré 
(de Oude) in 1685 werd de boedel, ‘waarin meer schuit als goet’ werd bevonden,73 over diens 
vier kinderen verdeeld. Pieter (de Jonge) verkreeg mede door zijn huwelijk het grootste deel van 
de mouterij ‘St. Christoffel’ in de Vogelsanckstraat48

 en streefde erna het overige onroerend goed 
in bezit te krijgen. Zo droeg zijn zuster Catharina Macaré als eerste haar vader- en moederlijk 
erfdeel aan hem over op 27 september 1686, tegen een obligatie van 1700 carolus guldens en 3 
obligaties van tesamen 501 pond vlaams, te voldoen bij opeising met 5% rente,74 op 25 januari 
1696 was die schuld aan haar geheel voldaan.74 Pieter en zijn zwager Jacob Nachtegael kwamen 
op 23 februari 1688 voor een notaris te Vlissingen tot een akkoord ‘alsoo bereyts eenige onlusten 
waren opgeresen ende seer sware processen stonden te volgen’, daar beide door erfenissen 
‘merkelijke sommen van penningen van den andere waren competeerende’ en het niet alleen 
‘onbetamelijk soude wesen, maar selfs onchristelijk dat soo groote vinijn van tweedragt en 
dissentie dat tot wedersijts posteristeyt souwde konnen overslaan, onder soo nabestaande 
verwantschap in sijn eerste opgang niet wierde gesmoort’. Het accoord behelsde, dat Pieter 
Macaré als ‘simpel erfgenaam’ van de boedel van zijn vader zou optreden en het op zich nam 
deze te redden en de schuld te voldoen. Jacob Nachtegael zou hierop geen aanspraak meer 
maken, stond o.m. zijn hypotheekbrief van het huis ‘Soutelande’ af en leverde hem 40 gemet land 
in de polder van Canisvliet (Oost Zeeuws-Vlaanderen). Dit geschiedde alles ‘omme alle onlusten 
in toekomende voor te komen en tot herstellinge van de noodige vrienschap tussen soo 
naebestaende’, hetgeen op 27 februari voor het Hof van Holland en op 25 juni 1688 voor de Hoge 
Raad in een sententie werd vastgelegd.49 In 1689 stichtte hij te Middelburg een 
brandewijnstokerij. Hij had echter te maken met hoge belastingen en zware concurrentie van 
buiten Zeeland, waardoor hij reeds in 1690 ‘genootsaekt wierde sijne stoockerij, bij hem met 
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sware en excessieve costen opgerecht, te moete staecken, tot sijne merckelijke schade’.75 Op 16 
april 1693 kreeg hij het grootste deel van de boedel van zijn vader in zijn bezit, want de 
erfgenamen van zijn broer Jacob transporteerden op die datum aan hem ¼ deel van het huis 
‘Soutelande’, ¼ deel van een huis aan de Molstraat en ¼ deel van de mouterie in de 
Vogelsanckstraat.76 Van zijn nicht Johanna Macaré, die naar Ceylon zou vertrekken, nam Pieter 
op 26 april 1697 alle ‘soodanige goederen, middelen en effecten geen uytgesondert’ over uit de 
boedel van wijlen haar moeder Cornelia Willeboorts en haar overleden broer Pieter Macaré 
Arnoutsz. ‘ende wel spetialyck een obligatie van tweeduysent caroly guldens’ op naam van 
Arnout Macaré ten laste van Huister Ambacht en verder ‘alle soodanige landen en schorren soo 
onder Hulst als anders leggende’. Aan het einde van de 17de eeuw besloot Pieter Macaré de 
Jonge zijn handel in Middelburg op te geven en in dienst van de V.O.C. te treden. Om in Azië 
over liquide middelen te beschikken verkocht hij op 18 januari 1700 zijn huis ‘Soutelande’ aan 
zijn zwager Johan Matthisius (getrouwd met zijn stiefzuster Helena de Vries) voor 1510 pond 
vlaams77. Begin maart 1701 stond hij te Middelburg als getuige bij de doop van zijn nicht Sara 
Macaré en in 1701 procedeerde hij voor het Hof van Holland tegen ‘messrs’ Terwen en Koppijn. 
Hij won dit proces en op 9 januari 1702 verklaarde hij van hen zijn proceskosten vergoed 
gekregen te hebben.78 
De Heeren XVII benoemden hem op 20 september 1701 officieel tot independent-fiscaal van 
Ceylon.79 De independent-fiscaal was een officiële opsporingsamtenaar, die misstanden, zoals 
sluikhandel ten nadele van de Compagnie, moest opsporen en voor het gerecht brengen. Hiertoe 
hadden zij inzage in alle boeken, brieven en rekeningen. Om hun taak zo goed mogelijk te 
kunnen volbrengen waren de independent-fiscalen geen verantwoording schuldig aan het lokale 
gezag, maar ressorteerden zij rechtstreeks onder de Heren XVII in patria. Naast een maandelijkse 
gage van 100 gulden, kregen de independent-fiscalen een derde deel van de door de Compagnie 
opgelegde boeten en een derde deel van de opbrengst van de in beslag genomen goederen.80 Op 
15 januari 1702 vertrok hij met vrouw en vier jongste kinderen, aan boord van het V.O.C.-schip 
‘Oostersteyn’ van de Kamer Zeeland, naar Batavia. Van 26 januari tot 5 maart lag het schip in 
Torbay (Zuid Engeland) ten anker teneinde op gunstige wind te wachten en na een kort verblijf 
aan Kaap de Goede Hoop, van 12 juni tot 7 juli, zeilde de ‘Oostersteijn’ naar Batavia waar het op 
9 september 1702 arriveerde.81 Na een verblijf van vier maanden in Batavia, waar zijn vrouw 
Susanna ziek werd, vertrokken zij in januari 1703 met het schip ‘Nederlant’ naar Ceylon. Tijdens 
die reis overleed Susanna in de Straat Malakka op 26 januari 1703 t.g.v. haar ziekte.82 Op 11 
februari 1703 zette het gezin Macaré voet aan wal in Ceylon. Pieter vestigde zich in Colombo en 
voorspelde profetisch dat hij zich ‘des haet van veele baatsuchtige menschen, ja zelfs politique 
raden op den hals haelde’.80 Na het overlijden van zijn vrouw trof hem een tweede slag, begin 
april 1703 bereikte hem het treurige bericht dat zijn zoon Jacob bij een scheepsramp was 
omgekomen. In Zeeland had hij zijn neef Pieter Macaré Jacobsz. aangesteld als zijn 
zaakgelastigde.83 Deze beheerde o.m. zijn mouterij, zijn 40 gemet land te Canisvliet en zijn 
schorren bij Hulst. Ca. 1702 betaalde neef Pieter conform een sententie te Amsterdam 37.10 pond 
vlaams aan opgelopen schade aan het door Pieter Macaré de Jonge verzekerde schip ‘De vier 
Evangelisten’. Pieter schreef naar Middelburg dat dit ‘is wel gedaan om zijn eer en respect te 
bewaren’.83 Andersom regelde hij ook zaken voor zijn neef in Ceylon en zond regelmatig 
geschenken aan diverse leden van zijn familie in Zeeland. Het ging hem goed, want op 15 
oktober 1707 berichtte hij ‘met ons is alles Godtlof nog wel, behalven dat ik naar ’t affgaan van 
mijn jongste brieven (dec. 1706), na een sware siekte ben vervallen, die wel 6 maenden heeft 
geduurt, daarvan nu weder ben herstelt’. Zijn zonen maakten promotie, zijn dochter Elisabeth 
Françoisa was op 7 augustus van dat jaar in het huwelijk getreden en hij schreef verder: ‘Leve ik 
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soo lang dat mijn jongste dogter mede een goed huwelijk mag doen, dan ben ik er eenemaal deur 
en hebbe alles wel besorgt met hoope van hun nog een fray stuyvertje na te laten’. Pieter was 
doopgetuige te Colombo op 15 juli 1708 bij zijn eerste kleinkind Johanna Elisabeth Thivart en op 
l maart 1711 bij Susanna Catharina Thivart.84 In de uitvoering van zijn ambt op Ceylon 
ondervond hij steeds meer tegenwerking en met het vervolgen van de secretaris Rumph leidde dit 
zelfs op 24 juli 1711 tot zijn schorsing door de raad van Ceylon. In een brief van 6 augustus 1711 
aan de Gouverneur-Generaal Van Riebeeck schreef hij dat de schorsing onrechtvaardig en 
onwettig was. Hij werd bovendien door de kerkeraad verboden zijn ‘ordinaire zitplaats hier in de 
kerck aen te nemen’ en werd uitgesloten van het ‘heyligh avondmaal en zulx te ontreckken het 
voedsel zijner ziele’. In oktober 1711 besloot de Hoge Regering in Batavia dat hij zelf mocht 
bepalen of hij met behoud van gage naar de Republiek wilde reizen om zijn beklag te doen bij de 
Heren XVII of naar Batavia wilde komen en zijn zaak daar te bepleiten. Dit verzocht Pieter 
Macaré ook in zijn laatste brief van 14 december 1711 aan Batavia. Niet lang hierna zou hij 
overlijden, want in een missive van 6 augustus 1712 door de gouverneur van Ceylon werd 
geschreven over ‘de independent-fiscaal Pieter Macaré zaliger’. De Heren XVII, die Pieter 
tijdens zijn verblijf in Ceylon constant in de kou lieten staan, gaven na de hun ter kennis 
gebrachte problemen, in een missive van augustus 1713 de gouverneur en raad van Ceylon 
opdracht hem via Batavia naar de Kaap te sturen, waar hij als koopman met een gage van 60 
gulden per maand te werk gesteld zou worden. Pieter was inmiddels al meer dan een jaar dood en 
deze degradatie bleef hem gelukking bespaard.80 Pieter Macaré de Jonge huwde Middelburg 16 
november 1677 met zijn stiefzuster Susanna Willeboorts, geb. verm. Batavia 16 februari 1657. 
Vanaf haar elfde jaar groeide zij op in het gezin Macaré te Middelburg. Als wees werd zij samen 
met haar broer Johan in 1673 aangeslagen voor een bezit van 3750 pond vlaams.85 Uit de erfenis 
van haar moeder verkreeg zij op 12 mei 1678 de helft van een obligatie van 850 pond vlaams ten 
laste van Pieter Macaré de Oude, zijnde een hypotheek op het huis en de mouterij in de 
Vogelsanckstraat. Op 29 maart 1679 kreeg zij de gehele schuldbrief in handen.48 Susanna 
overleed in de Straat van Malakka, haar echtgenoot Pieter vermelde in zijn familiestaat: ‘Ao 1703 
op vrijdag den 26 januarij in ’t schip Nederlant gevoert bij schipper Jan Geens des savonts ontr:t 
9 uren ten anker leggende ontr:t 3 dagen van Dingdingh (Malakka), cours stellende naer Ceylon 
heeft het Godt almachtigh belieft naer ontr:t 3 maenden siekte, mijn seer lieve en waarde 
huijsvrouw Susanna Willeboorts uijt dit bedroeft aertse dal in zijn hemelrijk te halen, en mij te 
laten overblijven met ses kinderen. Wij hebben te samen, door des heren goeth:t getrouwt 
geweest 25 jaren 2 maenden en thien dagen, en dien tijt in teedere liefde, en eenich:t 
doorgebracht, wij hebben haer des andere dachs naermiddach in een kist door d’officieren over 
boort geset met 9 
canon schoten’.53 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. PIETER, volgt Va. 
2. ADRIAAN, geb. Middelburg 10 oktober 1680, begr. Middelburg (in de Nieuwe Kerk) 

september 1683. 
3. JACOB, geb. Middelburg l juni 1682, studeerde aan het Middelburgs Gymnasium 1696. 

Als eerste van de familie voer Jacob op 21 februari 1700 uit aan boord van de ‘Schellach’ 
als assistent (= jonge functionaris van lagere rang, die voornamelijk administratieve taken 
verrichtte).86 Van 25 februari tot 4 maart 1700 lag het schip op goede wind te wachten aan 
de Downs (Engeland) en aan Kaap de Goede Hoop bleef het van 13 juni tot 21 juli 1700. 
De ‘Schellach’ arriveerde in Batavia op 10 september 1700.80 Hij werd onderkoopman en 
op 12 september 1702 benoemd tot secunde van Bassoura (Basra). Jacob nam mee uit het 
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tegoed van zijn vader 400 rijkdaalders en verder ‘alles wat los en roerend was, om een 
dobbel capitaal van te maken, hetwelcke hem ook sekere soude geluckt hebben soo het 
Godt Almagtig belieft hadde hem behoudereys te verleenen’,87 want op weg daar naar toe 
kwam zijn schip de ‘Schellach’ in de Arabische Zee voor Bombay in een zware storm 
terecht. Het schip verging en Jacob kwam op 21/22 november 1702 met alle overige 
opvarenden om.88 Op 28 juli 1706 werd zijn tegoed bij de V.O.C., zijnde 675:4- gulden aan 
zijn erfgenamen uitgekeerd.86 

4. ADRIAAN, geb. Middelburg 14 mei 168?, begr. Middelburg (in de Nieuwe Kerk) 12 juli 
1694. 

5. JOHANNES, volgt Vb. 
6. ELISABETH FRANÇOISA, geb. Middelburg 12 juni 1689, doopgetuige te Batavia op 19 

september 1713,89 en (in naam) te Colombo 24 oktober 1717 bij Pieter Macaré Cornelisz.,90 
overl. Batavia 18 oktober 1721, begr. ald. 19 oktober voor rekening van haar broer Jan.89 
Zij huwde Colombo 7 augustus 1707 met François Thivart, ged. Batavia 29 januari 1682, 
‘een borst van groote bequaamheyt, deugdzaam en van goet capitaal, die geen advansens sal 
ontbreken’,83 adelborst in 1698, assistent in 1704 en onderkoopman in 1708.91 Hij was 
eerste beëdigde klerk van de secretarie van de politieke raad.92 De familie Thivart vertrok 
van Colombo naar Batavia. François was met zijn vrouw doopgetuige te Batavia op 19 
september 1713. In 1716 vermeld als koopman in de Westzijde pakhuizen,91 overl. ca. 
1717, zoon van Johannes Thivart en Johanna Boddeus. 

7. CORNELIS, volgt Vc. 
8. ADRIANA, geb. Middelburg 5 april 1695, doopgetuige te Colombo op 26 augustus 1714 

bij Adriana Susanna Macaré, overl. Colombo in het kraambed 25 september 1714. Haar 
grafsteen is te vinden in de Wolvendahlkerk aldaar.93 Zij huwde met Daniël Schorer, geb. 
Goes. Hij voer op l maart 1705 als adelborst aan boord van de ‘Serjansland’, van de Kamer 
Zeeland, uit en arriveerde te Batavia op 16 september 1705.81 Hij werd vermeld als assistent 
1709, boekhouder 1711, onderkoopman en dispencier (= magazijnmeester) 1714, later 
kapitein van de kaneel op Ceylon.91 Hij was op 11 juni 1723 te Colombo aanwezig bij de 
begravenis van gouverneur Rumpf,94 overl. Colombo kort daarna, zoon van Bernardus 
Schorer, Raad van Justitie te Batavia, rekenmeester van de Provinciale Rekenkamer 
Zeeland, en Catharina van Wiskerke. 

 
Va. PIETER MACARÉ (JUNIOR), geb. Middelburg 3 februari 1679, voer op 4 november 
1701 uit voor de Kamer Zeeland met de ‘Gent’. Hij was gemonsterd als onderkoopman voor f 40, 
- per maand en kwam op 21 juni 1702 te Batavia aan.81 Na een verblijf aldaar van nog geen jaar 
werd hij uitgezonden naar het snikhete buitencomptoir Gamron (Bandar Abbas) in Perzië, waar 
hij 11 augustus 1703 arriveerde.95 Op 21 juli 1704 was hij pakhuismeester aldaar,96 bevorderd tot 
de rang van koopman op 17 augustus 170797

 en deed dienst als negotieboekhouder. Op 22 juni 
1708 werd hij door de raad van Indië aangesteld als opperhoofd van Ispahan.97 Ispahan was de 
hoofdstad van Perzië, waar het hof van de koning resideerde. Het Nederlandse opperhoofd, die 
aanzienlijke volmachten bezat, moest daar de zakelijke belangen van de V.O.C. in Perzië 
behartigen. Verder zorgde hij dat een aantal malen per jaar een karavaan met handelswaar, zoals 
zijde, tapijten, noten, zeep, tuinzaden en gouden ducaten naar Gamron vertrok, waar deze 
goederen werden overgeladen in de V.O.C. schepen. De handel in ducaten was van groot belang, 
de in- en verkoop op de wisselmarkt van Ispahan bracht de V.O.C. grote winsten. Om hem een 
passende rang te geven werd Pieter Macaré Jr. op 10 juli 1708 ‘in rade van India 
opgecommandeerd met de qualiteyt van oppercoopman’.97 Hij vertrok te paard uit Gamron98

 en 
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arriveerde na een reis van 52 dagen door het binnenland van Perzië op 7 maart 1709 te Ispahan,99 
waar hij het gezag van de loge aldaar van Willem Backer overnam. Deze laatste werd directeur 
van Perzië en ging te Gamron de schoonvader van Pieter Macaré Jr, Frans Castelijn aflossen. In 
1710 onstonden er moeilijkheden tussen Macaré en Backer. De eerste constateerde dat de tolk en 
de makelaar van de V.O.C. in Ispahan, ten nadele van de Compagnie, voor de directeur Willem 
Backer particuliere handel in het wisselen van ducaten dreven en wilde dit verhinderen. Hierop 
werd zijn secunde, tegen zijn wil, door directeur Backer in Gamron ontboden en vervangen door 
‘een zijner creaturen’.100 Deze nieuwe secunde zette de sluikhandel voort, bracht volgens Macaré 
door zijn ‘onderhandse intriges de Compagnie op het uiterste poinct van haer totale ruïne’ en 
werd door hem op 10 juni 1711 naar Gamron teruggezonden.101 De Heren XVII, door beide 
partijen veelvuldig en uitgebreid aangeschreven, verordeneerden dat ‘soodanighe geschillen 
prompt getermineert werden en onderzocht worden’.102 De tweespalt ging evenwel in volle 
hevigheid door. Pieter Macaré voelde zich meer en meer bedreigd en was zelfs bang om door een 
‘ongehoorde conspiratie’ van zijn tolken, Benjanen (Hindoe kooplieden in dienst van de 
Compagnie) en inlandse bedienden, onder leiding van de directeur Backer, vermoord te worden. 
Om die bedreiging het hoofd te bieden liet hij voorkomen dat hij door de Heren XVII benoemd 
was tot de rang van Raad Extraordinair van Indië.103 Als op 7 maart 1712 een klerk van hem 
overlijdt, bericht hij de Heren XVII dat de conspirateurs deze ‘nogh eindelijk door vergif van 
kant geholpen hebben’.104 Uit angst om zelf met vrouw en kinderen om het leven gebracht te 
worden, ‘desselfs kost en drank, zijn wooninge, kleeden, stoelen, kussens, pennen, inkt, boeken 
en papieren (zijn) vergiftigd geworden’, liet hij op 5 juli 1712 door de gerechtsdienaren van de 
Attumah Dauleth (grootvizier of 1e minister van Perzië) en door wie hij sterk geprotegeerd werd, 
zijn tolken, als de ‘aanleijders van dit vergift’, arresteren en ondervragen.105 
De Gouverneur-Generaal en zijn raad in Batavia, die door de trage berichtgeving in die tijd nog 
onwetend waren van het zich snel ontwikkelende drama gaven zijn opponent Backer permissie 
naar Batavia te komen, benoemden Pieter Macaré Jr. op 15 juli 1712 tot directeur van Perzië en 
de negotieboekhouder Jan Oets tot opperhoofd van Ispahan.96 In Ispahan liet Macaré twee 
Benjanen arresteren op verdenking van het strooien van vergif, gaf de negotieboeken van de 
Compagnie ter controle, om fraude van de conspirateurs aan te tonen, aan de Attumah Dauleth en 
hield zijn nieuwe secunde wegens rebellie in huisarrest. De directeur in Gamron, nog onwetend 
van het besluit van de Gouverneur-Generaal, hield Macaré daarop voor krankzinnig en zond zijn 
negotieboekhouder Oets naar Ispahan om de dienst over te nemen.106 Deze werd echter door 
Macaré’s beschermheer, de Attumah Dauleth, verboden zich met het opperhoofd te 
Bemoeien.107 
Op 20 november 1712 beging Pieter een grote fout, hij leende aan de Koning, uit de goedgevulde 
kas van de Compagnie, voor een tijd van vier maanden, een aanzienlijk bedrag van f 595.000 aan 
ducaten uit, om zijn ‘leeven en dat van sComps verdere bedienden alhier voor een claerblijkelijk 
gevaer te bevrijden’.108 De promotie van Pieter Macaré tot directeur werd op 14 december 1712 
in Gamron ontvangen, de directeur en raad aldaar besloten hem hiervan geen kennis te geven en 
alleen de aanstelling van Oets tot opperhoofd van Ispahan over te brieven.109 Op 20 februari 1713 
deed Macaré transport van de loge Ispahan aan zijn opvolger Oets, deze hield hem daarop 
gevangen, maar op 29 maart 1713 werd Pieter met zijn familie, op order van de Attumah Dauleth 
bevrijd en onder bescherming van de Koning in een andere woning in de stad gehuisvest.110 De 
handel van de V.O.C. in Ispahan kwam nu geheel stil te liggen. Door de Gouverneur-Generaal en 
Raad in Batavia werd zijn benoeming tot directeur ingetrokken. Hij werd op 30 juni 1713 ‘uit de 
directie geligt’, de Koning van Perzië zal hem moeten laten vertrekken en hij moet zich in 
Batavia verantwoorden.111 Pas op 6 mei 1714 werd hem deze order getoond en op 23 augustus 



 12

1714 vertrok hij, begeleid door een hoge afgezant van de Attumah Dauleth, naar Gamron waar hij 
op 30 oktober 1714 arriveerde.112 In arrest en zonder gezag zeilde hij met de gezant op de fluit 
‘Charlois’ naar Batavia,112 waar hij op 4 april 1715 aankwam.113 Op het bolwerk Robijn van het 
Kasteel werd hij in militair arrest gehouden en later overgebracht naar ‘ ’sComps Boeyen’ (in het 
stadhuis van Batavia), zijn goederen werden in beslag genomen en hij stond ter beschikking van 
de Raad van Justitie113

 In het daaropvolgende proces werd hij beschuldigd van het uitlenen van de 
f 595.000 aan de Koning (dit bedrag werd nooit terugbetaald), het aan de Koning ter inzage 
geven van de negotieboeken en het zich onder bescherming stellen van de Koning. De uitspraak 
volgde op 26 juni 1717 en daarin werd hij ‘gedeporteert van ambt, qualiteijt en gage’ en 
‘inhabiel’ verklaard om de V.O.C. te dienen, verder werd hij ‘gecondemneert om ter ordinaire 
geregtplaats met het swaard over het hoofd te worden geslagen’ en hij zal f 349.398 en 8 penn. 
aan de Compagnie moeten terugbetalen, zijnde het restant van de lening aan de Koning van 
Perzië. Pieter Macaré Junior zal in ‘’sComps Boeyen’ blijven tot de condemnatie is voldaan en 
zal daarna verbannen worden uit alle steden en forten van de V.O.C. op ‘poene van 
swaardstraffe’.114 De executie om met het zwaard over het hoofd te worden geslagen, hetgeen een 
zware vernedering was, vond nooit plaats. Het publiek schandaal zou het hof van Perzië, waar 
Macaré een geziene persoon was, irriteren en verbitteren, tot nadeel van de onderhandelingen die 
de V.O.C. daar voerde om de handel weer in normale banen te leiden. Verder bleek uit het laatste 
‘voorwaer gemisereerde’ verweerschrift van Pieter dat hij zich nog steeds bevond in een toestand 
van ‘eene frenesie en verbeeldinge van een boos opzet tegens zijn persoon om hem door vergift 
te bederven en uijt de wereld te helpen’ en omdat ook zijn broer Jan en zuster Elisabeth Françoise 
‘pardon van de corporeele straffe’ verzochten zal men enige consideratie betrachten, 
‘insonderheyt als het luyden zijn van fatsoenlijke familiën’.115 
Op 12 juli 1727 compareerde Pieter in Batavia ‘in swacken en debilen staat’, en verzocht de 
Hoge Regering van Indië ‘om hem te relaxeeren uijt zijn soo lange jaarige panibele detentie, 
omme alhier sijne apparent weijnige levensdagen te mogen eijndigen’. Hij beloofde niets tegen 
de Compagnie te ondernemen en de justitie te gehoorzamen. Tot borgen boden zich aan zijn 
broer Jan en neef Arnout Wichelhuijsen.116 Enige dagen later werd hij op 15 juli 1727 na 12 jaar 
‘uyt de Boeyen gelargeert’. Hij vestigde zich in Batavia en woonde ‘in stilte’ bij zijn broer Jan.117 
Zeven jaar later overleed hij en werd op 23 november 1734 ‘op het versoek van sijne neeve en 
borge, den notaris Arnout Wichelhuysen, op het burgelijk en allereenvoudigste ter aard 
besteld’.117 Pieter Macaré huwde ca. 1708/09 met Maria Magdalena Castelijn, overl. Ispahan 
27 juli 1713, dochter van Frans Castelijn en een Perzische vrouw (de halfzuster van Sjah Begie). 
Maria Magdalena was weduwe van Jan Pieter de Larix, opperkoopman te Gamron. Na zijn 
ontslag uit ‘s Comps Boeyen’ leefde hij samen met Calistra van Bengalen, begr. Batavia 23 
oktober 1761. 
Kinderen uit het huwelijk: 
1. N.N. (zoon), geb. in Perzië, reisde in 1715 met zijn vader mee naar Batavia. 
2. N.N., geb. in Perzië, overl. Ispahan ca. 1714. 
Kinderen uit de relatie: 
3. CALISTRA PIETERS, geb. 1729, ged. Batavia (Portugese Kerk) 23 mei 1732, testeerde 

Batavia september 1762. Zij huwde met Jan Jansen. 
4. HESTER, geb. 1731, ged. Batavia (Portugese Kerk) 23 mei 1732, begr. Aldaar 10 augustus 

1765. Zij huwde voor 29 januari 1750 met Johannes Hartman Weerom. 
5. LAMBERTUS, geb. Batavia 16 mei 1732, ged. aldaar (Portugese Kerk) 23 mei 1732, begr. 

Batavia 21 juni 1757, voor rekening van Cornelis Pieter Macaré. 
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6. CORNELIA PETRONELLA, begr. Batavia 29 december 1764, voor rekening van Cornelis 
Pieter Macaré. 

7. CORNELIS PIETER, geb. Batavia 27 oktober 1734, ged. Aldaar (Portugese Kerk) 19 
februari 1734, werkte op het kantoor van de 1e klerk ter secretarie en verzocht augustus 
1749 om in ’s-Compagnies dienst te mogen treden. Hij woonde aan de de oostzijde 
Verburggracht in 1757, werkte als boomwachter (tolambtenaar) in 1764 en woonde aan de 
Rinocerosgracht tegenover het Chinese Hospitaal. In 1767 werd hij aangesteld als 
boekhouder en woonde in 1778 aan de noordwestzijde Jonkersgracht en op 3 november 
1791 in de Nieuwpoortstraat. Hij testeerde toen ‘ziek van lichaam egter met zijn volkomen 
verstand en onverwaande uijtspraak’ en vermaakte o. m. aan zijn zoon Anthony Macaré, de 
slaaf Goerap van Boegis, diens ‘wijff’ Rohia van Bali en hun zonen Damons en Jason.119 
Zijn boedel bedroeg minder dan 2000 rijksdaalders, overl. Batavia 28 november 1791. Hij 
ondertr. Batavia 21 mei 1761 met Anna Louisa Riva, ged. Batavia 12 juni 1744, begr. 
Batavia 7 april 1780, dochter van Bartholomeus Riva en Coloma Gustava. Uit dit huwelijk 
zijn vijf kinderen geboren. 

 
Vb. JOHANNES (JAN) MACARÉ, geb. Middelburg 5 juli 1686, voer met zijn ouders aan 
boord van de ‘Oostersteyn’ en was gemonsterd als ‘cajuitwachter’ voor een gage van 12 gulden 
per maand.120 Op Ceylon werkte hij als schrijver op de secretarie van zijn vader en ‘neemt 
dagelijks seer toe in verstand en kennis, soo dat (zijn vader) mettertijt aen sijn advansement mede 
niet wil twiffelen’.121 In 1705 was hij adjunct van zijn vader en provisioneel assistent,122 verkreeg 
begin september 1707 van de gouverneur en raad van Ceylon ‘d’ qualiteyt van boeckhouder met 
30 gulden per maand voor 5 jaar’123

 en werd op 11 september 1711 als adjunct independent-
fiscaal tot onderkoopman benoemd.124 In 1715 vertrok hij naar Batavia en presenteerde op 2 april 
dat jaar in de vergadering van de Hoge Regering een verweerschrift geschreven door zijn broer 
Pieter.125 Jan bleef in Batavia om zijn broer in diens komende proces bij te staan en op 13 juli 
1715 stond hij borg voor de in beslag genomen goederen van Pieter.126 Op 28 april 1716 werd hij 
secunde van het ijzermagazijn van Batavia en op 13 juli 1717 bevorderd tot koopman en 1e 
administrateur van datzelfde ijzermagazijn.124 In juni 1720 was hij voor twee jaar sergeant van de 
ongehuwde pennisten (= klerken) van het Kasteel van Batavia89

 en in 1721 wederom werkzaam 
als eerste in het ijzermagazijn.124 Jan was in 1720/21 en 1723/24 schepen van Batavia127

 en stond 
op 12 juli 1727 borg voor zijn ‘uyt de boeyen gelargeerde’ broer.128 Hij stond vermeld op de 
begrafenisrol van Gouverneur-Generaal Mattheus de Haan te Batavia l juni 1727129

 en 
compareerde te Batavia op 27 januari 1731 voor de adoptie van zijn dochter.130 Hij werd op 18 
juni 1732 benoemd tot commandeur van Porto Gale in Ceylon met de rang van opperkoopman.124 
Voor de tweede maal in zijn leven vertrok Jan naar Ceylon en arriveerde oktober 1732 in 
Colombo. Kort daarna reisde hij met het schip ‘De Meermond’ af naar Porto Gale,131 waar hij het 
commando op 19 december overnam.132 Erg goed beviel het hem daar niet, want op 15 december 
1734 schreef hij naar Middelburg, dat zijn ‘verlangen seer groot is om ontslagen te raken van een 
plaats daar geen eerlijk man om d’ongehoorde en buytenspoorige regeeringe kan duuren’.133 Zijn 
wens werd positief beantwoord, want hij werd op 7 juli 1735 uit zijn functie ontslagen en 
gepermitteerd om naar Batavia te komen.124 Kort na 14 januari 1736 verwachtte hij naar Batavia 
te vertrekken, maar werd door de ‘misselijke en verkeerde directie van de gouverneur Van 
Domburgh, die de belangen van de maatschappye ten desen eylande heeft gebragt in een 
droevigen en gevaarlijke staat’ en die zich voor zijn beleid te Batavia moet verantwoorden, op- 
en aangehouden.134 Op 7 juni 1736, wanneer de voornoemde gouverneur nog voor zijn vertrek 
overlijdt, werd Jan tijdelijk belast met de taak van gouverneur van Ceylon en hoofd van de 
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politieke raad tot de komst van de nieuwe en reeds onderweg zijnde gouverneur Van Imhoff.135 
Hij deed als provisioneel gouverneur goed werk, want de betrekkingen met de koning van Kandy 
verbeterde weer. Na de aankomst van Van Imhoff op 23 juli 1736 ging hij weer terug naar Porto 
Gale en kreeg onderweg ook de kaneelproduktie weer aan de gang.135 Begin 1737 zeilde hij met 
het schip ‘Huys Le Mauquette’ naar Batavia136

 en testeerde aldaar op 20 februari 1737.89 Hij werd 
op 5 juli 1737 benoemd tot president van Huwelijkse en Kleine gerechtzaken en op 23 juli 1739 
bevorderd tot raad-extraordinair van Indië en aangesteld tot president van het college van 
schepenen.124 Jan Macaré is overl. Batavia 8 januari 1742. Hij had ongetwijfeld een plechtige 
begrafenis, zijn stoffelijk overschot werd door 36 personen, te weten rouwdienaren en officieren, 
bijgezet in een grafkelder en zijn familiewapen werd in de kerk opgehangen. De totale kosten van 
de plechtigheid bedroegen 1572:12 rijksdaalders.137 Zijn boedel bestond o.m. voor 2.512:25 
rijksdaalders uit goederen, vendutie leverde 12.143,- rijksdaalders op en er moest een bedrag van 
13.058:19 rijksdaalders uitstaande gelden aan de boedel terugbetaald worden.137 Zijn tegoed bij 
de V.O.C. bedroeg 31.310:13:4 gulden.120 De testamentaire erfgenamen in Zeeland t.w. Petronela 
Jacoba Nachtegael en de kinderen van Maria Nachtegael procedeerden in 1744 over hun aandeel 
in de boedel. Zij erfden na de dood van erfgenaam François Thivart meer dan 1/3 van zijn 
tegoeden.138 Bovendien erfden zij op 23 januari 1755 nog eens 8.634:13:5 gulden aan uitgeleende 
soldijgelden.120 Uit de relatie van Jan Macaré met zijn ‘onchristen slavinne’ Suzanna van 
Macassar, ontsproot een dochter: 
1. JOHANNA ADRIANA, geb. Batavia april 1730, geadopteerd aldaar 27 januari 1731 door 

Jan Macaré. Hij beloofde haar te laten dopen, ‘als voorts van nu aff aan onderhouden in 
eten, drincken, kleden, mitsgaders bovendien nog optrecken in alle deugden, goede 
leeringen en onderwijsingen, en wel bijsonderlijk in de ware gereformeerde Christelijke 
religie en zulx tot zoo lange zij haer mondige Jaeren bereijken ofte sij in huwelijkse staat 
begeven zal hebben’,130 overl. Batavia 3 oktober 1779. Zij huwde voor 18 april 1745 met 
Thomas Frederik Wannemaker, opperkoopman en opperhoofd van het generale 
soldijkantoor en curator ad lites. Hij kreeg op 20 juli 1759 ‘om halstarrigheid in het voldoen 
van ‘sHeeren generaels ordres een boete van l maand gage’,139 overl. voor 1779. 

 
Vc. CORNELIS MACARÉ, geb. Middelburg 3 juni 1692, voer, samen met zijn familie, uit als 
kajuitwachter op de ‘Oostersteyn’.120 In Colombo werkte hij aanvankelijk als schrijver op het 
kantoor van zijn vader,140 vertrok ca. 1708 naar Gamron (Perzië), werd door François Castelijn, 
directeur van Perzië, aangesteld als assistent in 1709.91 Op 3 april 1709 reisde hij van Gamron af 
naar Ispahan,141 waar hij op 15 mei 1709 arriveerde.142 Hij ging op het comptoir bij zijn broer 
Pieter werken, maar scheen het slecht met hem te kunnen vinden.143 Om gezondheidsredenen 
werd door zijn broer overplaatsing aangevraagd. De raad van Gamron stond hem toe ‘naar 
herwaerts te mogen komen en sulx om reden van sijne gedurige indispositie en het weinigh nut 
dat de Comp. aldaar van hem heeft’.144 Cornelis vertrok uit Ispahan 9 februari 1710 ‘als sijnde 
waarlijk siek’145

 en verliet in het voorjaar van 1710 Perzië weer. Hij keerde terug naar Ceylon en 
werd in 1713 door de vroegere tegenstrever van zijn vader, gouverneur Becker, aangesteld tot 
boekhouder91

 en tweede pakhuismeester te Colombo.146 Hij werd op 9 augustus 1715 
gepromoveerd tot onderkoopman en tweede visateur der negotieboeken aldaar,91 overl. ca. 
1720.91 Hij huwde Colombo 19 maart 1713 met Adriana Buining, van Enkhuizen, begr. Batavia 
30 september 1732,89 dochter van Ds. Johan Buining, predikant te Jaffna, en Maria Uyl. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. ADRIANA SUSANNA, ged. Colombo 26 augustus 1714, jong overl. 
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2. JOHANNA CORNELIA, ged. Colombo 27 september 1716, erfgename van Jan Macaré,89 
overl. Colombo 6 februari 1748.147 Zij huwde 1e Gale 9 januari 1736 met Joris 1e Febre, 
van Amsterdam, kapitein militair, lid van de raad van Ceylon in 1732, overl. na februari 
1739.89 Zij huwde 2e na 1741 met Dirk Pieter Blankert, van Rotterdam, kapitein der 
burgerij te Colombo, wedr. van resp. Rachel Vessels, Catharina Wichelhuysen en Gertruide 
Hertenberg, overl. Colombo 28 oktober 1748 ‘na alvorens een vehomente pijn en smerte 
aan een wond onder de bal van zijn Ed. regter voet 3 maanden agter den anderen uyt 
gestaan te hebben’.147 

3. PIETER, ged. Colombo 24 oktober 1717, jong overl. 
4. MARIA JACOBA, ged. Colombo 13 november 1718, jong overl. 
 
IVc. JACOBUS MACARÉ, geb. Middelburg 20 december 1647, brouwer en beheerder van ‘De 
Tinnen Pot’, de brouwerij van zijn vader in de Bogaertstraat. Hij kwam 27 november 1674 voor 
op de presentielijst van de vergadering van de ‘Heeren Hooftparticipanten, soo uyt obligatien als 
actiën, volgens het nieuwe octroy van septemb. laast gequalificeert’ van de W.I.C.148

 en 
participeerde voor een bedrag van 2.850 gulden.149 Jacob leverde o.m. bier aan de W.I.C.-
schepen ‘De Jonge Phenix’ en de ‘Tholen’,150 overl. Middelburg 30 augustus 1677, begr. in de 
Waalse Kerk. Hij huwde Middelburg 27 september 1673 met Jacoba Sandra, geb. Middelburg 8 
augustus 1655. Na de dood van Jacob zette ze zijn bedrijf voort en verzocht op 25 april 1678, 
tijdens een vergadering van de bewindhebbers der W.I.C., aan haar een leverantie van de 18e 
voorafgaande te voldoen.151 Op 21 januari 1678 kocht zij van Pieter Macaré de Oude de 
brouwerij en belendend huis aan de Bogaertstraat voor 466.17.4. pond vlaams.152 Kort voor haar 
dood was zij te Middelburg op 11 januari 1700 nog getuige bij de doop van haar eerste kleinkind 
Jacoba Macaré. Zij is overl. Middelburg 6 mei 1700, dochter van Jean Sandra en Jacoba 
Walleran. Zij hertr. Middelburg 20 december 1679 met Jacob Wils, brouwer in ‘De Tinnen Pot’, 
luitenant van het 2e regiment burgerij te Middelburg in 1696,153 overl. Middelburg 17 december 
1698. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. PIETER, volgt Vd. 
2. JACOBA, geb. Middelburg 27 oktober 1675, begr. Middelburg 19 september 1676 in de 

Waalse Kerk. 
3. JACOB, geb. Middelburg 18 december 1676, begr. Middelburg 18 oktober 1677 in de 

Waalse Kerk. 
 
Vd. PIETER MACARÉ (filius JACOBI), geb. Middelburg 16 juli 1674, brouwer van de 
bierbrouwerij ‘De Tinnen Pot’. Het bier van de brouwerij werd grotendeels bestemd voor locaal 
gebruik, maar een gedeelte ervan werd door de W.I.C. en V.O.C. naar de diverse gewesten 
getransporteerd en daar verkocht. Zo ontving zijn oom Pieter Macaré de Jonge in Colombo op 19 
september 1703 met het schip ‘de Vrijburgh’ uit een partij, twee ‘tonnies bier, wel 
gecondissionn.t, daer van het een seer puyk en goet, maar het ander een weinig aan de sure kant 
is’ en adviseerde ‘laet (het bier) dogh in de beste tijt gebrouwen sijn, vet en swaer van goet water 
en out mout, wel gehopt’.154 Hij werd wegens orangistische sympathieën in 1704 als vaandrig 
vervangen in de 1e comp. van het witte vendel van de burgerwacht.62 De handelswaren van Pieter 
werden opgeslagen in het pakhuis ‘Den Engel’, dat in 1704 met aanzienlijke schade afbrandde.155 
Buiten deze handel nam hij ook deel aan de voor Zeeland lucratieve kaapvaart. Op 19 mei 1705 
was hij boekhouder van de kaapvaarder ‘De Diamant’,156 later volgt hij zijn oom Jean W. Sandra 
op als boekhouder van de succesvolle commissievaarder ‘De Paerl’.157 Verder was hij 
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hoofdparticipant van zowel de V.O.C. als de W.I.C.158 In Middelburg bewoonde hij het huis naast 
de brouwerij in de Bogaertstraat en werd aangeslagen voor twee meiden, een comtoir en een 
speelwagen met twee paarden.159 Zijn goede welstand blijkt ook uit het bezit van het bij 
Oostkapelle gelegen lusthof ‘Swanenburgh’, dat niet zo groot is, maar ‘de wellustige stand en de 
bemanteling van bomen maakt die beknoptheid dies te aangenamer en de hoven, vijvers en 
plantaadje te vermakelijker’.160 Op 9 februari 1709 was hij te Vlissingen doopgetuige bij Carel 
Pieter van der Mandere. Door goede relaties, o.a. met zijn ooms de burgemeesters Jean Walleran 
Sandra en Jacob Nachtegael, kwam hij in 1709 in de vroedschap van Middelburg en werd raad 
(1709 en 1711) en schepen (1710, 1712 en 1713) aldaar. Pieter is overl. Middelburg 5 september 
1714, begr. in de Oostkerk. Hij huwde Veere 4 februari 1699 met Johanna Maria van 
Dusseldorp, geb. Middelburg 11 juni 1677. Zij was te Vlissingen op 26 november 1710 
doopgetuige bij Susanna Johanna van der Mandere, erfde van haar vader in de Wagenaarstraat te 
Middelburg het huis ‘De Gouden Poorte’ en ging daar wonen, testeerde te Middelburg op 6 juni 
1739 ‘Ziekelijk naar den lighame Edog haar verstant ten vollen magtigh’ en vermaakte aan haar 
kleinzoon Pieter Johan Macaré ‘het huys ende erve staande naast de Brouwerie de Pot’,161 overl. 
Middelburg 17 oktober 1740, begr. in de Nieuwe Kerk aldaar in het familiegraf, dochter van Dirk 
van Dusseldorp, raad van Tholen, en Johanna Meersman. Zij hertr. Middelburg 15 augustus 1719 
met Henricus de Frein, predikant te Middelburg. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. JACOBA, geb. Middelburg 11 januari 1700, overl. Ellewoutsdijk 6 september 1722, begr. 

Middelburg in de Oostkerk. Zij huwde Middelburg 27 augustus 1721 met Aegidius Bur 
Fruijtier, predikant te Ellewoutsdijk, Ridderkerk en Breda. 

2. SARA, geb. Middelburg 3 maart 1701, overl. aldaar 18 juli 1701. 
3. JOHANNA MARIA, geb. Middelburg 9 maart 1702, overl. Vlissingen 11 januari 1742. Zij 

huwde Middelburg 12 februari 1721 met Daniël Fruijtier, predikant te Sint-Maartensdijk, 
West-Zaandam, Steenbergen en Vlissingen. 

4. N.N. (levenloos geb. kind) Middelburg 12 mei 1703. 
5. Dr. PIETER (PETRUS), geb. Middelburg 20 april 1704, verkoos predikant te worden boven 

‘een zekere plaats in de Regeeringe van Middelburg’,162 doorliep het Middelburgs 
Gymnasium, ging in 1721 te Leiden studeren en promoveerde vier jaar later met lof in de 
theologie op een dissertatie genaamd ‘De Hereditate Terrae’.162 Hij werd te Ouderkerk 
(Zld) op 24 maart 1726 als predikant bevestigd, vervolgens te Steenbergen op 28 augustus 
1729 en te Middelburg op 11 april 1734. Hij woonde te Middelburg op de noordzijde van 
de Dam en is overl. aldaar 6 januari 1736. Hij huwde Middelburg 3 augustus 1728 met 
Johanna Margaretha Radeus, geb. Middelburg 6 november 1709, overl. Middelburg 23 mei 
1764, dochter van Johannes Radeus en Anna Rethaan. Johanna hertr. Middelburg 31 maart 
1744 met Dr. Meynard van Visvliet. De nakomelingen van bovengenoemd echtpaar staan 
vermeld in het Adelsboek 1949 (zie: Rethaan Macaré). 

6. JACOB GALENUS, geb. Middelburg 3 augustus 1705, overl. aldaar 12 december 1705. 
7. Mr. DIRK, geb. Middelburg 27 september 1706, studeerde rechten te Leiden, kiesheer van 

Middelburg 1733 t/m 1748, kocht 6 oktober 1736 het ambacht Serooskerke (Walcheren) en 
Hondegem en was als ambachtsheer bewoner en eigenaar van de grote buitenplaats 
Noorthout te Serooskerke. Hij werd 19 december 1746 ordinaris leenman van de 
grafelijkheid van Zeeland en president der 24 commissarissen, representerende de 
ingelanden van Walcheren. Op 20 februari 1747 werd hij aangesteld als baljuw van 
Middelburg. Na het overlijden van zijn stiefvader, Henricus de Frein, kreeg hij, teneinde de 
‘vaste en andere effecten’ uit de boedel van zijn vader over te nemen, op 26 april 1748 van 
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de Staten van Zeeland toestemming om zijn leengoederen en ambacht, groot 3290 gemet (l 
gemet bestaat uit 300 vierkante roeden van 12 voet en is ca. 0,416 hectare), 116 roeden en 6 
voet, te verhypothekeren.163 Vanaf 1750 bewoonde hij in Middelburg het huis ‘De Gouden 
Poorte’ in de Wagenaarstraat, gekocht van zijn schoonzuster Johanna Margareta Radeus. In 
Wolphaartsdijk bezat hij een gedeelte van een hofstede.164 In 1758 was hij te Middelburg 
‘venerable maitre’ van de vrijmetselaarsloge ‘La Philantrope’ en in 1766 was hij aldaar lid 
van de confrèrie van St. Joris. Hij zegelde te Middelburg op 24 januari 1770,165 zijn wapen 
is gevierendeeld, de kwartieren l en 4 het wapen Macaré, 2 en 3 het wapen van 
moederszijde Van Dusseldorp (een staande reiger), met in het hart het wapen van 
Serooskerke. Dirk is overl. Middelburg 16 december 1774 en werd bijgezet in de kerk van 
Serooskerke. Hij huwde Middelburg 29 maart 1746 met Cornelia Elisabeth Cau, geb. 
Middelburg 24 oktober 1785, dochter van mr. Iman Cau en Elisabeth Wilhelmina de 
Mauregnault.  

Uit dit huwelijk werden 11 kinderen geboren. 
8. Mr. JEAN WALLERAN (JOHAN WALRANT), geb. Middelburg 22 november 1707, 

ingeschreven op het Middelburgs Gymnasium 1719, studeerde rechten te Leiden, verm. 
burger van Tholen 7 september 1727,166 woonde bij zijn moeder thuis in ‘De Gouden 
Poorte’ aan de Wagenaarstraat te Middelburg, overl. aldaar 17 oktober 1729. 

9. JACOB JAN, geb. Middelburg 25 oktober 1710, overl. aldaar 3 februari 1712. 
10. PIETERNELLA MARIA, geb. Middelburg 6 november 1714, overl. aldaar 19 juni 1715. 
 
IIIc. JEAN (JAN) MACARÉ, ged. Middelburg 7 juni 1620, huwelijksgetuige te Middelburg op 
22 februari 1650 bij zijn broer Pieter Macaré, begr. Middelburg 20 januari 1651 in de Franse 
Kerk. Hij huwde Middelburg 22 juli 1643 met Janneke Claerebouts. Zij was te Middelburg op 8 
februari 1647 doopgetuige bij Coenraad Hulstman en te Hulst op l april 1652 bij Susanna 
Geschier. Op 19 oktober nam zij te Middelburg de voogdij van haar kinderen op zich en 
verklaarde ‘met geene goederen belaeten te wesen [doch] niettegenstaende belooft, dat sij haere 
voors. weesen christelijk ende eerlijck sal onderhouden, allimenteeren ende versorgen van alle 
corporeele nootdruften tot daege van haere voors. bemondigheijt’.167 Zij hertr. november 1657 
met Dirk Swift, wedr. van Amsterdam. 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. PIETER, geb. 1644, als wees vermeld Middelburg 19 oktober 1657.167 
2. JOHANNA, ged. Middelburg 20 augustus 1645, overl. voor 19 oktober 1657. 
3. JOHANNES, geb. Middelburg 1646, jong overl. 
4. SUSANNA, ged. Middelburg l augustus 1647, als wees vermeld Middelburg 19 oktober 

1657.167 
5. JOHANNES, ged. Middelburg 26 januari 1649, jong overl. 
6. JOHANNES, ged. Middelburg 8 maart 1650, overl. voor 19 oktober 1657. begr. 

Middelburg 12 maart 1652 een kind van Jan Macaré. 
 
IIId. ARNOUT MACARÉ, ged. Middelburg 3 oktober 1621, doopgetuige te Middelburg op 20 
augustus 1645 bij Johanna Jeandr. Macaré. Hij vertrok naar Hulst na 5 november 1645, nadat 
deze stad door de troepen van Prins Frederik Hendrik was veroverd en de Protestanten de ambten 
van de Rooms-Katholieke vroedschap overnamen. Hij werd benoemd tot schepen van Hulst in 
1648-1649 en 1665-1666, tot schepen van Hulsterambacht 1651-1659 en 1662 en tot 
burgemeester van Hulsterambacht 1660-1661. Doopgetuige was hij te Hulst op l april 1652 en 8 
maart 1656 bij Susanna en Arnout Geschier. Op 10 oktober 1658 was hij voogd over de kinderen 
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van Geerart Verloo en diens weduwe Maerthe Barents Albrechts.168 Hij was doopgetuige te Hulst 
op 19 maart 1660 bij Abraham Blommaert en te Middelburg op 23 juni 1660 bij Elisabeth 
Macaré. Hij verkreeg op l mei 1666 een obligatie ten laste van ‘Balliu, Burgemr ende Schepenen 
van den Lande van Hulsterambacht, groot tweeduysent caroli guldens van 20 stuyvers ’t 
stuck’,169 begr. Hulst in het koor van de kerk 8 januari 1667. Hij ondertr. Hulst 6 september en ’s-
Gravenhage 22 september 1647 met Hillegonda Bogaerts, j.d. van ’s-Gravenhage, doopgetuige 
te Hulst op 7 april 1658 bij Gerart Verloo, begr. Hulst 5 januari 1660, dochter van Philips 
Bogaerts en Aechte Verloo. Hij huwde 2e Vlissingen 2 augustus 1661 (ondertr. Hulst 25 juni 
1661) met Cornelia Willeboorts, j.d. van Vlissingen, lidmaat te Vlissingen januari 1674, 
wonende op de Houtkade aldaar met attest. van Philippine, overl. voor 26 april 1691, dochter van 
Cornelis Willeboorts en Johanna Snoecx. Zij ondertr. 2e Philipine 6 juni 1672 (huw. voorw. 
Hulst 6 mei 1672170) met Johan Holschert, j.m. van Amsterdam, kapitein van ‘een compagnie 
infantrije, in dienste der Verenigde Nederlanden’. 
Kinderen uit het eerste huwelijk: 
1. SUSANNA, ged. Hulst 15 november 1648, begr. aldaar 8 mei 1658 of 3 april 1659. 
2. PHILIPS, ged. Hulst 11 november 1650, begr. aldaar 8 mei 1658 of 3 april 1659. 
3. PIETER, ged. Hulst 11 juni 1653, jong overl. 
4. PIETER, ged. Hulst 7 oktober 1654, begr. aldaar 8 oktober 1654. 
5. ANGMIS (AGNES), ged. Hulst 12 september 1659, overl. voor 23 juni 1664. 
Kinderen uit het tweede huwelijk: 
6. JOHANNA, ged. Hulst 26 mei 1662, woonde te Leiden in 1683,14 transporteerde te 

Middelburg op 26 april 1697 aan Pieter Macaré de Jonge alle goederen, middelen en 
effecten die haar zijn ‘aenbestorven als eenig erffgenaem’ van haar moeder Cornelia 
Willeboorts en haar broer Pieter Macaré, waaronder de obligatie van 2000 carolusguldens 
op naam van haar vader en ‘soodanige landen en schorren, soo onder Hulst als elders 
leggende’171. Zij vertrok verm. met haar echtgenoot en kinderen naar Ceylon in 1699, wees 
in haar testament, opgemaakt te Batavia 20 september 1737, haar dochter Catharina en haar 
achterneef Jan Macaré als erfgenamen aan, begr. Batavia (in de Portugese Kerk) 17 januari 
1738. Zij huwde Vlissingen l januari 1684 (ondertr. Leiden en Amsterdam 23 december 
1683) met Johannes Arnoutsen Wichelhuysen, j.m. van Amsterdam. Hij voer als 
onderkoopman op het V.O.C. schip ‘De Sion’ voor de Kamer Zeeland uit op 19 mei 1699, 
arriveerde in Ceylon op 22 februari 1700.172 Hij werd in 1720 bevorderd tot koopman en 1e 
visateur te Colombo173

 en was aldaar aanwezig bij de begrafenis van gouverneur Rumph op 
18 juni 1723.174 Hij kreeg op 27 juli 1728 verlof zonder gage naar Batavia te komen,173 
overl. Voor 22 november 1734.175 

7. ANGMIS, ged. Hulst 23 juni 1664, begr. aldaar 24 oktober 1664. 
8. PIETER, ged. Hulst 20 november 1665, erflater van Johanna Macaré, overl. voor 1697 in 

Oost Indië.171 
 
IId. NICOLAS MACARÉ, geb. Antwerpen (B), ged. Middelburg 7 november 1586, testeerde 
Middelburg 12 april 1608 bij het huwelijkscontract van zijn broer Pierre.29 Op 18 januari 1628 
weigerde dezelfde broer voogd te zijn over zijn kinderen,176 overl. verm. voor 1623.177 Hij 
ondertr. Middelburg 13 mei 1607 met Sara de Bot, van Antwerpen. Zij hertr. Middelburg 20 
februari 1628 met Herman de Waele, van Herstal (B). 
Kinderen uit dit huwelijk: 
1. SARA, ged. Middelburg 2 maart 1608, overl. voor 8 november 1619. 
2. TANNEKE, ged. Middelburg 5 juni 1609. 
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3. ANNA, ged. Middelburg 24 januari 1610. Zij ondertr. Middelburg 20 januari 1629 met Jan 
Jacobse11. 

4. PIETER, ged. Middelburg 11 maart 1612. 
5. MARIA, ged. Middelburg 31 mei 1615, jong overl. 
6. MARIA, ged. Middelburg 7 maart 1618. Zij ondertr. Middelburg 24 september 1644 met 

Melchior de Corte11. 
7. SARA, ged. Middelburg 9 november 1619. 

IIe. ABRAHAM MACARÉ, ged. Middelburg 2 december 1590, vestigde zich ca. 1626 als 
koopman te Leiden aan de Hooglandse Kerkgracht, en ca. 1629 te Haarlem, testeerde aldaar ca. 
1636.178 Hij bezat te Haarlem op 8 februari 1638 een ‘thuyn met twee huyskens, boomen en 
plantagieen daarinne sijnde, gestaen ende gelegen buyten de Kleine Houtpoort’,179 en verkocht 
deze op l oktober 1641,180 overl. voor 11 november 1675181. Hij huwde 1e Leiden 13 maart 1624 
met Susanna Baelde, van Leiden, geb. ca. 1606, dochter van Hendrik Michielsz. Baelde en 
Adriaentje Jansdr. Harwijns. Hij huwde 2e Middelburg 17 januari 1627 (ondertr. Leiden 18 
december 1626) met Cornelia van Leemens, ged. Haarlem 13 oktober 1602, testeerde 1636,179 
dochter van Abraham van Leemens en Jaquemijn de Wolf. 
Dochter uit het eerste huwelijk: 
1. HESTER, ged. Middelburg(*) 31 oktober 1625, woonde 29 maart 1648 als j.d. aan de Markt 

te Delft,182 mede-erfgenaam van haar neef Arnout Macaré,171 lidmaat te Haarlem met attest. 
van Geertruidenberg 8 april 1667, woonde toen aan de Zijlstraat te Haarlem, creditrice te 
Hulst 4 juli 1675,183 schonk in 1691 twee avondmaalbekers aan de Protestantse Kerk te 
Geertruidenberg (bezit aldaar), overl. Haarlem 16 december 1691 en werd aldaar ‘avec 
beaucoup de pompe et des lanternes’ op 20 december begraven.184 Zij huwde 1e Delft 15 
april 1648 met Johannes Boogaert,185 ged. Delft 27 oktober 1619, med. dr. te Den Haag en 
Geertruidenberg, broer van Hillegond Boogaert, vrouw van Arnout Macaré. Hij testeerde 
Geertruidenberg 8 september 1653, overl. 30 juli 1663, zoon van Philip Pieters Boogaert en 
Aechtje Jansdr. Verloo. Zij huwde 2e Haarlem 21 december 1666 met Jan Deenen, van 
Helmond, wedr. en koopman te Haarlem, vermeld aldaar 11 november 1675 als 
zaakwaarnemer voor Jacoba Macaré.181 Zij huwde 3e Bloemendaal 3 mei 1678 met Johan 
Lamy, van Schotland, luitenant-kolonel in dienst der Verenigde Nederlanden, resp. wedr. 
van 1e Jennetha Anderson, begr. Hulst 8 augustus 1656, en 2e van Agnes Grenier, begr. 
Hulst 23 september 1665. 

Kinderen uit het tweede huwelijk: 
2. ABRAHAM, ged. Leiden 8 november 1627. 
3. HEIJNDRICK, volgt IIIe. 
4. CORNELIA, ged. Haarlem 3 november 1630, begr. Amsterdam 6 mei 1689. Zij ondertr. 

Amsterdam 7 september 1658 met Willem Thibaudt, van Amsterdam, schoolmeester van de 
Franse school aldaar, wedr. van Hester Thibaudt (Tibout). 

5. JOHANNES, ged. Haarlem 7 november 1632. 
6. JAQUEMINTJE (JACOBA), ged. Haarlem 16 augustus 1634, lidmaat aldaar 15 april 1672 

met attest. van Amsterdam, woonde aldaar aan de Zijlstraat, verm. bij haar zuster Hester, 
mede-erfgename van haar broer Mattheus,181 begr. Haarlem 9 april 1697. Zij huwde 
Heemstede 22 december 1675 (ondertr. Haarlem 8 december, huw. voorw. 11 december 
1675186) met Jan van Leeuwen, landmeter, wedr. van Haarlem. 

7. MATTHEUS, ged. Haarlem 24 maart 1636, jong overl. 

(*)    Aantekening; gedoopt in Leiden, niet in Middelburg (rev. 22-04-2024)
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8. MATTHEUS, ged. Haarlem 31 januari 1638, overl. na 1675 aan boord van het V.O.C. 
schip ‘Brederode’ op de thuisreis uit Oost-Indië.181 Begr. Haarlem 15 oktober 1633 een 
kind van Abraham Macaré. 

 
IIIe. HEIJNDRICK MACARÉ, ged. Leiden 4 februari 1629, ‘goutdraedtrecker’ te Amsterdam 
19 juni 1675.187 Hij ondertr. Amsterdam 4 april 1652 met Geertje Jurriaens, geb. Amsterdam 
ca. 1634,11 dochter van Jurriaen Jansz.  
Kind uit dit huwelijk: 

1.MARRITJE, ged. Amsterdam 27 september 1652. Zij huwde 1e Amsterdam 25 mei 1675 
met Hans Willem Lahusen (Louhuysen), van Bremen, lakenbereider en poorter van 
Amsterdam 19 juni 1675. Zij ondertr. 2e Amsterdam 5 april 1681 met Jurgen Stenkull 
(Steenkuijl), van Bremen, droogscheerder, wedr. van Louise Stokmans, lakenbereider en 
poorter van Amsterdam 20 mei 1681. 

 
Aanvullingen sturen aan A.C. Macaré te Vlissingen. 
E-mailadres: emac@zeelandnet.nl 
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